
‘Ik wil naast boer ook 
 ondernemer zijn’
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dat naar 2,1 en dit jaar naar 2,3 miljoen 
liter. De familie trekt zijn eigen lijn en laat 
zich niet teveel beïnvloeden door buiten
af. “Ik huur wel advies in van mensen die 
kritisch naar de bedrijfsvoering kijken, 
anders zit je alleen maar in je eigen 
 bubbel. Maar ik maak daarnaast bewust 
eigen keuzes. De rantsoenberekeningen 
doen we zelf en we kijken waar winst 
te halen is. Je wilt zelf je koeien en het 
bedrijf snappen. Als ik een begroting 
maak voor een investering, wil ik weten 
waar de risico’s zitten. De tijden ver
anderen en ik wil naast boer ook onder
nemer zijn. Door de schaalvergroting en 
toenemende regelgeving moeten we 
scherper boeren.”
Wigle runt het bedrijf en Martina verricht 
daarbij hand en spandiensten. “Ik heb 
geen vaste taken, maar spring bij als we 
bijvoorbeeld een koe moeten verplaatsen 
naar de andere stal. Op zondagochtend 
met het hele gezin de kalfjes verzorgen 
vind ik ook heel leuk”, zegt Martina. 
Sinds januari is ze onafhankelijk client
ondersteuner en geeft advies over de 
Wet maatschappelijke ondersteuning. 
“Hiervoor werkte ik vijftien jaar in de 
gehandicaptenzorg. Door als zelfstandige 
vanuit huis te werken, ben ik flexibeler.”

Werkverdeling
Dat is handig bij een gezin met vier 
 jonge kinderen, met Fimke (6), Lianne (5), 
Jelke (3) en Welmoed, die in mei 2024 
werd geboren. De familie krijgt hulp van 
een medewerker die hen een dag in de 
week ondersteunt op het bedrijf. Alle 
werkzaamheden op het land besteedt 
Wigle uit. “Voor het grasmaaien en het 
mais en graskuilen huur ik mensen in. 
Eigenlijk heb ik een hekel aan trekker 
 rijden. Ik vind het saai werk, dat laat ik 
liever aan anderen over. Mijn passie ligt 
bij de koeien.”

Cijfers
 
Jersey koeien: 

215  
(NB. De veestapel 
 bestaat voor bijna 
100 % uit kruislingen, 
variërend  tussen de 
50 en 100 % Jersey 
koeien)

Jongvee: 

122

90 ha gras

20 ha mais

Kiemgetal: 

11
Celgetal: 

173
Gehaltes 
over 2024: 
Eiwit 3,80 
Vet 5.10

Minder CO2-uitstoot
Dit koeienras heeft nog een voordeel: 
een lage uitstoot van broeikasgassen. 
Ze eten minder voer waardoor ze minder 
mest produceren. “Berekeningen tonen 
aan dat ze twintig procent minder CO2 
uitstoten”, zegt Wigle, die daarnaast 
met weidevogelbeheer en zonnepanelen 
op het dak aan een duurzame bedrijfs
voering werkt. Hij ziet de toekomst met 
vertrouwen tegemoet. “Op korte termijn 
willen we ons bedrijf nog efficiënter 
inrichten. Op langere termijn verwacht ik 
onze veestapel verder uit te bouwen, 
want de schaalvergroting in Nederland 
zet door.”

Volle vleessmaak
Net als veel andere boerenbedrijven ver
dient de familie bij met nevenactiviteiten. 
“Wij verkopen vlees van onze eigen 
 koeien.” Het vlees van Jersey koeien 
staat bekend om zijn rijke, volle smaak, 
door de vetrandjes in het vlees. “De klan
ten zijn bewuste consumenten die het 
vlees direct van de boer willen kopen. Ze 
komen aan huis om de vleespakketten 
op te halen. Als je dan uit eerste hand 
hoort dat ze het lekker vinden, ben ik 
daar trots op.”

‘ Boeren met Jersey koeien 
heeft voor ons goed uitgepakt’

Wigle en Martina van der Veen kwamen tijdens 
een stage in Nieuw-Zeeland in contact met 
Jersey koeien. Inmiddels lopen er meer dan 
driehonderd Jersey koeien op het melkvee-
bedrijf. “Ze lopen lang mee en het zijn zelf - 
red zame koeien.”

Bedrijf  
in beeld

A
ls je even buiten het Friese 
Haskerhorne door de stal 
van het melkveebedrijf 
Van der Veen loopt, vallen 
de opvallende grote ogen 
van de Jersey koeien met

een op. “Als jij bij ze in de boxen gaat 
staan, komen er direct een stuk of vijf op 
je af. Het zijn nieuwsgierige en sociale 
dieren”, zegt Wigle. 

Stage Nieuw-Zeeland
Hij kwam in 2010 in contact met Jersey 
koeien tijdens een stage in NieuwZeeland. 
“Ik zat nog op school en mijn begeleider 
gaf aan dat je op meer dan 50 kilometer 
van je huis stage moest lopen. Nou, dat 
werd NieuwZeeland. Daar wilde ik graag 

eens heen.” Hij kwam terecht op een 
boerderij met Jersey koeien en dat sprak 
hem meteen aan. “Ze zijn makkelijker in 
de omgang, daardoor kan ik meer Jersey 
koeien melken dan Holstein. We hebben 
meer dan tweehonderd koeien en ruim 
honderd stuks jongvee, die ik grotendeels 
alleen verzorg. Ze  kalven gemakkelijk, 
zijn productief en echte doorzetters. 
Bovendien hebben ze een lange levens
duur en zijn zelfredzaam.”

Twintig jaar
Wigle nam in 2023 het bedrijf van zijn 
vader over, dat meer dan twintig jaar 
melk levert aan Vreugdenhil bij de fabriek 
in Scharsterbrug. De boerderij dateert 
uit 1973. “Mijn opa had midden in 

 Haskerhorne een boerderij, maar die is 
in 1972 afgebrand. Via ruilverkaveling 
konden we buiten het dorp een nieuwe 
boerderij bouwen.” In 2012 leerde hij zijn 
vrouw Martina kennen die opgroeide in 
Ferwoude, in de buurt van Workum. 
“Ik ben ook opgegroeid op een boerderij. 
We zijn in 2014 samen naar Nieuw 
Zeeland geweest. Toen we terugkwamen, 
besloten we verder te gaan met Jersey 
koeien”, zegt Wigle.
In 2016 begon het melkveebedrijf met 
het doorkruisen van Holstein naar Jersey 
koeien. “Het heeft voor ons goed uit
gepakt”, zegt Wigle. Op dit moment zit 
de veestapel nog niet volledig op 100 
procent Jersey, omdat het doorkruisen 
meerdere jaren duurt. “Wij melken met 
robots gemiddeld drie keer per dag en 
besteden veel aandacht aan het voer, 
waardoor we een hogere productie 
halen. Gemiddeld geven onze koeien 
meer dan 10.000 liter melk per jaar, 
met een hoog vet en eiwitgehalte.”

Ondernemer
Toen Wigle (33) en Martina (34) het bedrijf 
overnamen, was de productie van melk 
1,9 miljoen liter per jaar. Vorig jaar steeg 

Wigle controleert  
de melkrobot.


